
      
 

 

Schriftelijke vragen conform artikel 45 RvO 

  

Aan:  College van B&W 

Van:  D66 (Claudia van Bruggen),  

ChristenUnie (Ronald Buitenhuis) 

GroenLinks (Lennart Hartman) 

Datum:   24 november 2018 

Onderwerp:  Vuurwerk  

 

 

Geacht college, 

 

Veel Zwollenaren vieren de jaarwisseling traditioneel met familie, oliebollen en vuurwerk. Helaas is 

de jaarwisseling juist door dat vuurwerk niet voor iedereen een feestje. Elke jaarwisseling zorgt 

vuurwerk voor overlast voor mensen en dieren. En elke jaarwisseling gebeuren er weer grote en 

kleine ongelukken door vuurwerk. Ongeveer de helft van de vuurwerkslachtoffers is omstander, de 

andere helft raakt gewond tijdens het afsteken. Ook is er indirect gevaar door de grote 

hoeveelheden fijnstof en de zware metalen die vrijkomen bij het afsteken van vuurwerk. De eerste 

twee uur van het nieuwe jaar is de fijnstofconcentratie 40 keer hoger dan normaal. Dit is zeer 

problematisch voor mensen met een zwakke gezondheid of een longziekte. Wij maken ons hier 

zorgen over. We zien echter dat niet alleen Zwolle met dit vraagstuk worstelt. In andere grote 

steden wordt gedacht aan of gewerkt met vuurwerkvrije zones en in Amsterdam is dit jaar zelfs 

gekozen voor ‘omdenken’ naar speciale vuurwerkzones. 

 

Aan een recente enquête van het AD en de Stentor deden 2580 Zwollenaren mee.1 Daaruit bleek 

dat de meningen sterk verdeeld zijn als het gaat om bijvoorbeeld een centrale vuurwerkshow en 

een vuurwerkverbod. Een deel van de overlast wordt veroorzaakt door mensen die zich niet aan de 

regels houden. Op oudejaarsdag mag van 13.00 uur tot 18.00 met carbid geschoten worden; en 

vuurwerk mag alleen worden afgestoken tussen 31 december 18.00 uur en 1 januari 02.00 uur. In 

de praktijk houden veel vuurwerkliefhebbers zich niet aan die tijden. Daarnaast wordt ook illegaal 

vuurwerk afgestoken en dat is vaak nog gevaarlijker. 

 

Omdat de jaarwisseling voor alle mensen in Zwolle een feest zou moeten zijn, hebben wij de 

volgende vragen aan het college: 

 

1. Hoe vaak is de politie bij de voorgaande jaarwisseling in Zwolle handhavend opgetreden? 

En waaruit bestond dat optreden precies?  

2. Hoe vaak was vuurwerk onderdeel van geweld tegen hulpverleners en handhavers rondom 

de voorgaande jaarwisseling in Zwolle?  

3. Kunt u aangeven in welke wijken en buurten van Zwolle de overlast door vuurwerk het 

grootst was? 

4. Bent u bereid de komende jaarwisseling te inventariseren in welke wijken en buurten de 

overlast het grootst is? Zo ja, wilt u de gemeenteraad in het voorjaar van 2019 informeren 

over de resultaten? 

5. Bent u vervolgens bereid met de mensen in de wijken waar de overlast het grootst is en de 

betreffende wijkmanagers in overleg te gaan over de maatregelen die per wijk gewenst en 

effectief zijn? 

                                                

1 https://www.destentor.nl/binnenland/vuurwerk-splijt-de-nederlandse-

huiskamer~a989ac2e/ 

https://www.destentor.nl/binnenland/vuurwerk-splijt-de-nederlandse-huiskamer~a989ac2e/
https://www.destentor.nl/binnenland/vuurwerk-splijt-de-nederlandse-huiskamer~a989ac2e/


6. Bent u bekend met het experiment van de gemeente Almere, waarbij inwoners zich met 

steun van de gemeente kunnen inzetten voor ‘vrijwillige vuurwerkvrije zones’2, met de 

aanpak in Enschede, waar op basis van een ‘Burgerbesluit Vuurwerk’ sprake is van 

vuurwerkvrije zones, voorlichting in het algemeen en specifiek op scholen3 en met de 

aanpak in Rotterdam en Amsterdam, waar juist zones worden aangewezen waar vuurwerk 

wèl is toegestaan?4 Kunt u gemotiveerd aangeven of u een van deze genoemde aanpakken 

overweegt in Zwolle? 

7. In hoeverre zou volgens u een centrale vuurwerkshow in Zwolle bijdragen aan een 

feestelijke jaarwisseling voor alle mensen in Zwolle? Is daarvoor ruimte in het centrum van 

Zwolle? 

8. Kunt u aangeven in hoeverre vuurwerkvrije zones bij verzorgingshuizen, kinderboerderijen 

en het ziekenhuis wenselijk en handhaafbaar zijn? 

9. Kunt u uw antwoorden op deze vragen versturen vóór 25 december 2018? 

 

 

 

Namens de fractie van D66. 

Claudia van Bruggen 

 

Namens de fractie van de ChristenUnie, 

Ronald Buitenhuis 

 

Namens de fractie van GroenLinks, 

Lennart Hartman 

                                                

2 https://veilig.almere.nl/bewonersinitiatief-vuurwerkvrije-zone/ 
3 https://www.enschede.nl/enschede-viert-oud-en-nieuw/stadsdialoog-vuurwerk 
4 https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/ook-amsterdam-stelt-vuurwerkzones-

in-vanaf-volgend-jaar-alleen-nog-vuurwerk-afsteken-op-de-daarvoor-aangewezen-

plekken-~bdd3b302/ 

https://veilig.almere.nl/bewonersinitiatief-vuurwerkvrije-zone/
https://www.enschede.nl/enschede-viert-oud-en-nieuw/stadsdialoog-vuurwerk
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/ook-amsterdam-stelt-vuurwerkzones-in-vanaf-volgend-jaar-alleen-nog-vuurwerk-afsteken-op-de-daarvoor-aangewezen-plekken-~bdd3b302/
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/ook-amsterdam-stelt-vuurwerkzones-in-vanaf-volgend-jaar-alleen-nog-vuurwerk-afsteken-op-de-daarvoor-aangewezen-plekken-~bdd3b302/
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/ook-amsterdam-stelt-vuurwerkzones-in-vanaf-volgend-jaar-alleen-nog-vuurwerk-afsteken-op-de-daarvoor-aangewezen-plekken-~bdd3b302/

